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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi plusz bevételt generált az államháztartásnak 
eddig a KATA felszámolása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A 24.hu portálon megjelent „Eltűntek a katás vállalkozások, eltűntek az adóforintjaik„ című cikk azt
írja le, hogy ha csak az októberben befizetett kata-adóból indulunk ki, a kisadózó vállalkozások
létszáma  megfeleződött  a  rájuk  vonatkozó  törvényi  feltételek  szigorítása  miatt.  A
Pénzügyminisztérium közlése szerint az érintett vállalkozások idén októberben az egy évvel korábbi
összegnek csupán  az  55  százalékát  fizették  be  az  államháztartásba,  17  milliárd  forint  után  9,4
milliárdot:

„Ez volt az első hónap, amikor a katás vállalkozások megrostálása után csak azok fizettek ezen a
jogcímen, akik kisadózók maradhattak (szeptemberben még a régi szabályok szerint kellett fizetni,
az  augusztusi  teljesítések  alapján).  Vagyis  azok a vállalkozások fizettek  katát,  amelyek ügyfelei
kizárólag magánszemélyekből állt.  Erre egy nyári törvénymódosítás kényszerítette ezt az adózói
kört,  augusztus  végi  határidővel  döntésre  késztetve  a  jogszabályi  változás  miatt  kiszoruló
vállalkozásokat,  hogy  más  megoldást  keressenek:  elmenjenek  alkalmazottnak,  váltsanak  más
vállalkozási formára (a leginkább kézenfekvő megoldás az átalányadózó egyéni vállalkozás volt)
vagy beszüntessék tevékenységüket.

A számok azt mutatják, hogy a törvényi szigor jóval nagyobb mértékben apasztotta a költségvetés
bevételeit, mint amit a hivatalos kormányzati és jegybanki közlésekből ki lehetett olvasni.

A Magyar Nemzeti Bank (MNB) a szeptember végén publikált inflációs jelentésében úgy kalkulált,
hogy a mintegy 450 ezer katásból 100-150 ezer tudja folytatni ebben a formában a tevékenységét,
ami bevételi oldalon 150 milliárd forint kiesést jelent innen, viszont más adónemekből pedig 300
milliárd forint folyhat be pluszban egyéb adókból (szja, járulékok), így összességében 150 milliárd



 
forintos többletbevételt helyezett kilátásba.

Csakhogy ennek semmi jele nem volt októberben. Ami a személyi jövedelemadót illeti, abból pont
annyival  –  bő 17 százalékkal  –  folyt  be több pénz  a büdzsébe,  mint  amennyivel  idén  a bruttó
keresetek emelkedtek a teljes munkaidőben alkalmazásban állóknál a Központi Statisztikai Hivatal
(KSH) kimutatása szerint.”

 

Kérdezem Önt:

Mennyi plusz bevételt generált az államháztartásnak eddig a KATA felszámolása?

 

Budapest, 2022. december 22.
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